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 עוד שנה חלפה
 עוד שנה חלפה. שנה במסכות מכל הצבעים.

 שנה מורכבת, עמוסה, לא שגרתית.
 נעה בין סגר לחשש מסגר.

 נעה בין חיסון לחיסון ומבדיקה לבדיקה.
 נעה מבידודים לבידודים, קצרים וארוכים.

 מגרפים עולים ויורדים של מאומתים, חולים קשה ומונשמים
 מדינה תחת אימת הקורונה

 מתלבטת איך לחיות איתה, בקבלה והסכמה או בפחד והסתגרות. 
 הנושאים ברומו של עולם היו מתחלפים.                                                            

 אבל הקורונה פתחה וסגרה חדשות.                                                    
 ובין לבין, נגזרותיה. עסקים שמתרסקים, מחירי נדל"ן בנסיקה, אירועי תרבות בטלטלה,

 חקלאות במשבר, הסלמה בדרום, אירן ותהליכי התחמשותה, מה יהיה עם מערכת החינוך ועוד ועוד.
עוד שנה חלפה וקמה ממשלה חדשה מגוונת ורבת קצוות, שחרתה על דגלה, אף על פי, להביא שקט למדינה 

 הזאת, ערכים של אחדות ושיתוף, תקציב ושיפור בכל מה שניתן...
 רק לא כמו הימים של זאת שקדמה לה. 

 והנה זו השנה החדשה עומדת בפתח. מה היא נושאת בכנפיה?
 תיפתח שנת הלימודים, כיצד? מה מצפה לה?  

 כל כך הרבה שאלות. כל תשובה בכל נושא מניבה בעיה חדשה.
 

                           ומה באפיקים? לכאורה שקט...                                                                                                   
 הקהילתיות של רובנו נפגעה, ועדיין לא שוקמה. 

קהילת ההורים והילדים נעה לסירוגין מבידוד לשגרה מהשגרה לבידוד, חרדה לשנת הלימודים הקרבה.                                      
                       מן תחושה של קיץ, יובש, חוסר אנרגיה, ריפיון..                                                                                 

                      הרהורים של מה קורה? האם כל אחד לעצמו?                                                                                        
                               געגוע באוויר  למשהו אחר...                                                                                                   

    מתחת, מאחורי, בשקט, מעל, נעשים דברים, יש עשייה ...                                                                           
        אבל אתה, ההולך על המדרכות, היושב בביתך, לא ממש יודע... מה קורה?                                                              

                               אולי זאת רק הרגשה שאין בה אמת...                                                                                             
רק פעם בחודש עם צאת העלון נפתח השער, משתחררים הבלמים ואתה למד, ונחשף ומבין  שיש בקהילה 

           יש עשייה, יש רחש, יש הצלחה יש תשואה....                                                                       -העסקית והחברתית  
       הקיבוץ הגדול הזה, היוצר, והמכיל, מתקדם בדרכו שלו וכמו כולם מצפה לימים טובים                                                  

 ולשנה של בריאות ושמחה, שגשוש ושיתופים בקהילה ושדרוגים בין דור לדור.

שנה טובה  עפרה                                                                                                               

 

 0202ב וספטמבר “אוכלוסיית אפיקים נכון לראש השנה תשפ
 

 בשנת חופש )כאלו שבונים בשכונת גן בית( 21+  022 חברים
 763 תושבים

  727 ילדים
 כולל קבע וש"ש  60 חיילים

  27 תינוקות
 חברים  22 נפטרים
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 א“רשימת הנפטרים בשנה שחלפה, שנת תשפ

 

 22.2.2222  ד' תשרי תשפ"א   רן הררי ז"ל

 26.22.2222  ו' חשוון תשפ"א  שלמה ניאגו ז"ל

 22.22.2222  כ"ד חשוון תשפ"א  טרזה ברונטמן ז"ל

 20.22.2222  ט' כסלו תשפ"א מטילדה לידג'י ז"ל

 2.2.2222  י"ז טבת תשפ"א   ז"ל  צדוק לוי

 22.2.2222   ו' שבט תשפ"א  אסתר לופטין ז"ל

 4.7.2222  י"ג ניסן תשפ"א  עליזה לוזיה ז"ל

 23.7.2222  י"ד ניסן תשפ"א  מיכה שפירא ז"ל

 24.6.2222  ד' אייר תשפ"א  מריון בזמן ז"ל

 22.0.2222         י"ח סיון תשפ"א  רודיק לוין ז"ל

 72.0.2222   כ' סיון תשפ"א   ז"ל נילי אבן

 2.4.2222  כ"ב סיון תשפ"א   הדס יובל ז"ל

 22.1.2222  ב' אלול תשפ"א  גרשון מיניקס ז"ל

 

 יהי זכרם ברוך!

 ברכה שמצאתי בארכיון שלנו, ושרלוונטי לברך ולהתברך בה גם השנה:

"ברצוני לאחל לכולנו שבשנה הקרובה נוכיח לעצמנו שניתן לחיות בצוותא בעזרת היחד, העשייה והאמונה 
 בכוחנו.

אדם עם אהבות, שנאות ומאוויים, וזה לגיטימי שאנשים נאבקים על דעותיהם, אך מי ייתן -הן כולנו בני
 ובסופם של ויכוחים נשכיל למצוא את הפשרה, ואז משוכנע אני שנוכל לחיות בכבוד הדדי. 

 מילים.-מילים ולא בקוצי-על כן מאחל אני כי נהיה קשובים יותר איש אל רעהו ונדע לומר הכל בנועם
כמובן שאאחל לקיבוצנו שגשוג בעסקיו, גם אם לפעמים ארוכה הדרך וכרוכה אף בטיפוס מייגע, הרי זה אות 

 וסימן שאנו מטפסים, במגמת עלייה. 
חשוב לנו כקהילה שנדע לנצור את העבר, כי אם נביט אל עברנו ולעבר הדורות המייסדים, שהיו גדולי אמונה 

 וחזון, הרי ניווכח שיש לנו הרבה במה להתגאות".
 שנה טובה!

 ל“כתב צבי אשכנזי ז
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 שנים במותו. 10היום אנו מלווים למנוחת את חברנו גרשון מיניקס ז"ל. בן כמעט 
 שנים. היה חבר אפיקים ואפיקים הייתה לו לבית. 40כנער הגיע לאפיקים. גדל, התחנך והתקבל לחברות לפני 

בוילנה להוריו רבקה ויהושע, אח צעיר לחביבה אחותו הבכורה. משפחה יהודית דתית.  2274גרשון נולד בספטמבר 
ההורים היו עסוקים כל היום בעבודתם בחנות, והעסיקו מטפלת מבלרוס שתשגיח על הילדים הקטנים. זאת הייתה הֶלָה,  

 לימים שרה, חסידת אומות העולם.
 להֶלָה לא היו ילדים משלה והיא התמסרה לשני הילדים בכל ליבה ונפשה, והם החזירו לה אהבה גדולה.

, כשהגיעו הנאצים לוילנה, היו ההורים בין ראשוני הקורבנות שנתפסו ע"י הגרמנים ונרצחו ביערות פונאר. 2262בשנת 
הֶלָה הצליחה להציל את הילדים ולהסתיר אותם. כשגילתה יום נורא אחד שהילדים נעלמו, היא הלכה אל הגטו ושכנעה  

את השומרים הליטאים כי בטעות נלקחו ילדי משפחתה הנוצרית עם ילדי היהודים, והשומרים אישרו לה להוציא את 
הילדים מן הגטו. כל שנות המלחמה היא שמרה על הילדים, הסתירה אותם ודאגה למחסורם ככל יכולתה, כשסכנת חיים 
מרחפת כל הזמן מעל לראשם. גרשון הקטן ידע להתחבא כמו גדול בארון, לפעמים לשעות ארוכות. בדממה מוחלטת, "כי  

 יש אנשים רעים שתופסים ילדים"...
כשנגמרה המלחמה, התקשרה הֶלָה אל אנשי הג'וינט, כדי להחזיר את הילדים לכור מחצבתם. הג'וינט רצו לתת לה כסף  

תמורתם, אך היא סירבה, וביקשה רשות לעבוד בבית הילדים כדי להישאר בקרבתם. כשעלו ארצה, אחרי הקמת המדינה, 
לָה איתם, לאחר שהתגיירה, וניתן לה שמה היהודי 2262בשנת   שרה רובינשטיין. -, עלתה הֶָ

-, במסגרת "עליית2202סבא, ומשם התגבשה קבוצה שבאה לאפיקים, בשנת -גרשון וחביבה הגיעו למוסד "אונים" בכפר
הנוער" ונקראה "קבוצת שלהבת". המטפלות היו תמר שלח ולאה יזרעאלי, והמורה היה נחום קוניאק. הילדים אומצו ע"י  

משפחות בקיבוץ. גרשון אומץ בחום ע"י רעיה ואפרים חסקלברג. הם למדו במקביל לכיתות ביה"ס היסודי, וכשעברו 
 שנתית.-לתיכון, למד גרשון בביה"ס המקצועי במגמה הדו

כששמעו בקיבוץ את סיפורה של "האם המצילה", שגרה לבדה בחיפה, שכנעו אותה לבוא לאפיקים, לחיות עם ילדיה,  
 וקיבלו אותה במעמד של "הורי חברים".

בשנתיים שלפני הצבא עבד גרשון במוסך והתמחה במיוחד בחשמלאות רכב, בהנחייתו של זאב תמיר )בעלה של אוריאלה(,  
הכיפורים, ומלחמת -וכשהתגייס לצבא, שרת באופן טבעי בחיל החימוש, והשתתף במלחמה ששת הימים, מלחמת יום

 לבנון הראשונה.
כשחזר לקיבוץ מהשירות הצבאי, השתלב בעבודה במוסך, והתמקצע מאד בהדרכתו של יצחק גוטסמן. הייתה לו אבחנה 

מדויקת בפתרון בעיות חשמל ברכב, והיו שכינו אותו "קוסם חשמלי". הוא עצמי יצר קשרים טובים עם חניכים שלמדו 
היה מרבה לאסוף טרמפיסטים, ואף הכניס אותם למשקים  -את העבודה, והיה להם חונך וחבר כאחד. כשהיה נוסע ברכב 

 בכביש הפנימי. כשהייתה בעיה ברכב, אפילו בשבת, ולפעמים לאורח של חבר, גרשון היה מתנדב לעזרה ברוח טובה.
את רחל שהייתה מורה במנחמיה, הכיר גרשון באמצעות חבר משותף.  הם נישאו והקימו את ביתם באפיקים. כאן נולדו 

ילדיהם אבישי ואביטל. לגרשון הייתה סוף סוף משפחה אמיתית משלו, וזאת הייתה אהבתו הגדולה. הוא פינק את ילדיו  
 והיה מוכן לעשות הכל למענם, שלא לדבר על הנכדים, והאושר הרב שהביאו איתם. 

גרשון אהב את החיים. אהב והיטיב לרקוד ריקודים סלוניים. היה לו את טייפ הסלילים ואוסף גדול של תקליטים וקלטות 
איתמר.  -שאהב להאזין להן ולהעמידם לרשות ערבי ריקודים חברתיים. במשך שנים התנדב להקרין את הסרטים בבית

 הוא אהב לצאת לשדות ולמטעים לאסוף מהפרי שהבשיל )אולי כהשלמה לחסכים שחווה בילדותו...(.
 הוא אהב ליצור קשר עם אנשים חדשים, ואף לשמור על קשרי רעות ישנים עם חברי נעוריו.
 העולם כולו נראה טוב יותר... -הוא מאד אהב ילדים קטנים. אהב לראותם משחקים ומאושרים, כי כשהילדים מאושרים 

 ב"אמא שרה" טיפלו גרשון וחביבה במסירות ובאהבה גדולה עד יומה האחרון, והיא נקברה בבית הקברות באפיקים.
בשנה האחרונה סבל גרשון מבעיות בריאות שהיקשו עליו מאד. אבישי חזרה מארה"ב והתמסר כולו לעזרה ולתמיכה. יחד  

 עם רחל ואביטל עטפו אותו בחיבוק גדול וחם של נכונות להקל ולסייע ככל שיידרש.
 הטיפולים לא הביאו את התוצאות המקוות ולגרשון כבר לא היה כח להתמודד.  -ואולם 

 היום אנו מביאים אותו אל המנוחה הנכונה, מנוחת עולמים.
עם רחל, האישה שאיתו, עם אבישי הבן ואביטל הבת, עם האחות חביבה, עם הנכדים וכל בני המשפחה אבל בית אפיקים 

 על מותו של גרשון.
 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו.

 אסנת בר

 קיבוץ אפיקים אבל על פטירתו של חברנו
 

 ל“גרשון מיניקס ז
 

 ומשתתף בצערם של רחל, 
 אבישי, אביטל ובן זוגה, האחות חביבה,

 הנכדים ובני המשפחה.

 !יהי זכרו ברוך

 דברים שנשאו על קברו
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 איך ניפרדים מאבא?
 איך מספידים אבא אהוב ויקר? מהיכן מתחילים?

 זאת אף אחד לא לימד והכין אותנו ליום שבו צריך להיפרד.
בבואי לכתוב עליך, המילים נעתקות ומתקשות לצאת על הדף, שטף הדיבור קופא ונעצר מלכת, גם אם יש המון 

 מה לספר עליך.
כך מהר ובפתאומיות.-תמיד פחדתי מהיום הנורא הזה ולא תיארתי לעצמי שזה יגיע כל  

הלב ממאן ומתקשה להאמין שאתה כבר לא איתנו, וכאילו זה ניראה חלום בלהות שעוד רגע נקיץ ממנו וניראה 
 אותך מטייל עם הקלנועית בשבילי הקיבוץ, מחייך לכל עבר ומברך ברכת שלום את העוברים מולך.

כך לא קשור ולא ניתפס, איך זה שהשם של אבא שלי מופיע בשחור -שימך שמתנוסס על מודעת האבל ניראה כל
מה הוא עושה שם? -עם כיתוב המילה ז"ל   

 שוב ושוב מתבוננת במודעה ומתקשה להאמין.
 אבא, אני מנסה למצוא את המילים הנכונות שיתארו אותך מי היית בשבילנו.

 הענקת לנו חיים מלאים של נתינה ואהבה ללא גבול, לא החסרת מאיתנו כלום.
 את מה שאתה לא קיבלת בילדותך, הרעפת ונתת לנו בכמויות מכופלות.

 החסר שממנו באת גרם לך לנתינה אינסופית, דאגה ומסירות אין קץ.
 משפחה עבורך הייתה ערך עליון, קודש הקודשים.

 הנכדים שנולדו גרמו לך לאושר עילאי והתגאית בם מאוד.
 עשית הכול למעננו, הלוואי ויכולנו להחזיר לך מעט ממה שעשית עבורנו.

  אין אחד כזה!  מגדול ועד קטן.  מי לא הכיר את גרשון??
 אבא היה איש של אנשים, אוהב וצמא לחיי חברה ואהבת האדם מבלי הבדל של מוצא ודת.

 נגעת ללב של כולם ואת כולם ידעת להעריך ולאהוב.
 אבא, ידעת להעריך ולאהוב את החיים, גם כאשר הם לא חייכו אליך.

ובסיפורך האישי הקשה והמצמרר: ילדות עשוקה בשואה, יתמות מהורים, מסע ההצלה שלך בידי האימא 
 המצילה, חיי פחד ומסתור, רעב ומחסור.

ולמרות כל אלה, אתה בחרת בחיים, בחרת בשמחת החיים וזה ניכר לכל עבר: מוזיקה על כל סגנונותיה,  
 ריקודים, מסיבות, טיולים בטבע, חוג לריקודים סלוניים, טיפול בבעלי חיים.

 לאורך שנות חייך חשוב היה לך שיכירו וידעו כולם שאתה ניצול שואה.
 וזו הייתה צוואתך לזכור ולספר לדורות הבאים את סיפור ההצלה שלך והישרדותך בשואה.

 אני מתחייבת שנקיים את רצונך ותמיד נזכור ונספר את הסיפור שלך למען לא יישכח.
סליחה על שלא הצלחנו להושיע אותך מהסבל העצום של   ילדיך ואשתך, מבקשים ממך סליחה! -אנחנו 

 הכאבים מהם כה סבלת בשנה האחרונה.
 ליווינו אותך ברגעיך האחרונים ואמרנו לך כמה שאנו אוהבים אותך וקשורים אליך מאוד.

 אנו בטוחים שאתה נח כרגע ולא סובל עוד מכאבים.
אנו מביאים אותך למנוחת עולמים קרוב לאימא המצילה שלך וזה וודאי היה מרגש אותך לדעת שדאגו שתהיה 

 קרוב אליה והיא תוכל לשמור עליך.
  נוח בשלום אבא יקר ואהוב שלנו.

 תחסר לי מאוד! 
 יהי זכרך ברוך!

 בתך אביטל

 
 

 הספד לגרשון אחי
גרשון אחי היקר, עברנו הרבה בחיינו, שרדנו את השואה בזכות הלה המטפלת ושלושתנו לא נפרדנו בחיינו עד 

 שהמוות לקח את הלה, שהלכה לעולמה בשיבה טובה וקבורה מספר צעדים ממך. הלה תמשיך לשמור עליך.
לגרשון אחי היקר היה לב ענק מזהב. אהבת לעזור לחברים שהיו במצוקה, חברים ואורחים שנתקעו עם רכבם 

בשבתות ובחגים ולא יכלו לנסוע ברכבם, אתה נסעת ותיקנת את רכבם ואפשרת להם לחזור הביתה בשלום. 
 הרבה בנים לימדת חשמלאות רכב. אהבת ללמד והייתה לך סבלנות רבה לילדים .

 האופי שלנו היה שונה. השואה לא עזבה אותך כל החיים והחיים שלך לא היו קלים, צל השואה רדף אחריך.
בשנה האחרונה סבלת מכאבים עזים. המשפחה טיפלה בך במסירות ובאהבה רבה, אבישי חזר לארץ מארה"ב 

 כדי לטפל בך. עם כל הקשיים היית בבית שלך, ישנת במיטתך והיית מוקף במשפחה אוהבת.
 אני מודה לרחל, אביטל, אבישי ואיציק על הטיפול המסור והאוהב באחי היחיד. 

הגיעה העת להיפרד, תמו ייסוריך והלה אמא שלנו תמשיך לשמור עליך. נוח על משכבך בשלום ונשמתך תהא 
 צרורה בצרור חיינו.

 חביבה פינסקי 
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 ב“ברכת חג לרגל ראש השנה תשפ -ר ועד הקהילה “יו

 חברות וחברים שלום
עוד רגע קט שנת תשפ"א מסיימת את תפקידה ובמקומה מגיחה שנה חדשה. תקוות חדשות לצד תפילות שעדיין 

 לא נענו, איחולים רעננים ומשימות שלא הספקנו להשלים, כל אלו ילוו אותנו לפתחה של השנה החדשה. 
חודש אלול ותחילת חודש תשרי הינם ימים מיוחדים. רובנו, גם אם אנו לא מאמינים, נוהגים לערוך בהם 

סיכומים. ימים אלו מאפשרים לנו לסגור את השנה, להשלים משימות, לנקות שולחן, לבקש סליחה, לעשות 
 חשבון נפש... ואז להתחיל ברגל ימין את השנה החדשה. 

ראשית אני מבקש לאחל שבשנה זו נהיה כולנו בריאים יותר, פיזית ונפשית, ומקווה שנדע לעמוד איתן מול 
הקשיים האישיים והחברתיים ונצלח את כל אלו, ביחד. אני מאחל לכל אחת ואחד מאתנו הצלחה אישית, 

 שנמשיך לגדול, להתפתח, להתקדם ובעיקר להקדיש הרבה זמן איכות למשפחה ולחברים. 
הצלחתו של הקיבוץ תלויה בנו, בפרטים המרכיבים אותו, אם נשכיל לשתף פעולה איש עם רעהו, לקבל את 

דעתם האחד של השנייה נוכל להמשיך לשגשג, לצמוח, לקלוט ולהתפתח. כולי תפילה שנדע לעשות זאת בחברות 
 ובדרכי נועם.

 חג שמח ושנה טובה לכל בית אפיקים.
 אמיר רומנו

 ברכת חג מאגף הקליטה
 

  -עם דחיקתה של תשפ"א על ידי הבאה בתור, הלוא היא תשפ"ב
 שולחת איחולי התחדשות, הצלחה וקליטה נעימה לכל מי שכבר נמצא.ת איתנו ולמי שבדרכו.ה אלינו.

נוספות יגיעו אלינו  החדשה תבנה לה במהרה ולשביעות רצונם של דייריה, שמשפחות מי יתן והשכונה
  בשמחה. וייקלטו

 מרוצים. תמשיך להתמלא בילדים והוריהם, מלווים בסבתאסבא ושאפיקים
 

 לשנה טובה יותר, עמוסה בבריאות ונחת רוח,
  בשם צוות הקליטה -עמית אוסם

 0202ספטמבר 

 צילום: מאיה אשכנזי
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 ל הקהילה“משולחנו של מנכ
 חברים וחברות יקרים,

 
שנה לא פשוטה עברה על כולנו, רוויה בטלטלות, חוסר ודאות והתמודדויות בלתי פוסקות. ה"יחד" המאפיין כל 

כך את חיי הקהילה בקיבוץ הוחלף בן רגע בסגרים, ריחוק חברתי וחשש. אאחל לנו לשנה הבאה עלינו לטובה 
שנדע למצוא יחדיו את הנתיב הנכון, שנוקיר את רגעי השגרה המתוקים, נקיף עצמנו בחברים ואוהבים ונמשיך 

 לדאוג איש לרעהו.
 

נכון למועד כתיבת העדכון, באפיקים מאומת אחד לקורונה. אנו מפעילים על פי הצורך צוות מצומצם  – קורונה
אשר דן בנושאים הקשורים לקורונה ומטרתו למצוא את "דרך המלך" אשר תאפשר לנו שגרת חיים הגיונית ורגעי 

 נחת לצד שמירה על שליטה בתחלואה בקיבוץ ומוגנות של אוכלוסיה בסיכון. 
 

התחלנו במבצע לצמצום מספר חתולי הרחוב והרחקתם מאיזור המגורים. הוצבו בהיקף הקיבוץ  – חתולי רחוב
שתי פינות האכלה יעודיות לחתולים בהן אנו דואגים למלא אוכל יבש ומים. בשיתוף עם המועצה ייעשה מבצע 

 חתולים.  22עיקור של כ 
  הצלחת המהלך תלויה בהפסקת האכלת חתולים באיזור המגורים!!!

אנו מבקשים מכל אוהבי החתולים לשתף פעולה עם היוזמה, להפסיק להאכיל חתולים באיזור המגורים ולאפשר 
 לנו לטפל בנושא באופן ראוי וחוקי.

 
באפיקים מספר רב של כלבים, אנו מזכירים כי על פי חוק חל איסור על שוטטות כלבים לא קשורים.  – כלבים

 בנוסף, אנו מבקשים מכל בעלי הכלבים להקפיד ולאסוף את צרכיהם, עזרו לנו לשמור על קיבוץ נקי ונעים.
 

מספר שבועות מטלטלים עברו עלינו, תחילתם בקבלת הזמנה לפגישה עם מנהל מרחב גליל במשרדי דואר  – דואר
ישראל בכרמיאל, מטרת הפגישה היתה להודיע לנו על כוונתם לסגור את סניף הדואר באפיקים יחד עם עוד 
סניפים רבים. בשיתוף פעולה מצוין עם ראש המועצה עידן גרינבאום, הצלחנו לבלום את ניסיון הסגירה של 

הסניף באפיקים, בתקווה שיישאר פתוח לעוד שנים רבות וימשיך לשרת נאמנה את חברינו, תושבינו ותושבי 
 המועצה כולה.

 
  עדכוני מאבי אנוש

את אסנת בזמן בניהול התרבות, אנו מאחלים לנורית הצלחה רבה נורית גת תחליף  2.2החל מתאריך  – תרבות
 ומודים לאסנת על שנים של עשיה מבורכת.

החליט לסיים את תפקידו לאחר שנים רבות בהן עסק בנושא, בשבועות הקרובים ניר עתיר  –יו"ר צוות צח"י 
 נפרסם קול קורא לאיתור מחליף.

 התחיל לעבוד כשומר בשער, תפקיד מאתגר ומשמעותי, נאחל לו הצלחה.דודי שושן  –שמירה בשער 
 

מספר נאה של קבלנים ניגשו למכרז ויגישו הצעות מחיר, לאחר "פתיחת המעטפות" יבחרו מספר  – שכונת גן בית
מצומצם של קבלנים שימשיכו איתנו לשלב הבא של המכרז, אנו נבחן את יכולתם הכלכלית, ניסיונם בביצוע 

פרויקטים בסדרי גודל דומה, טיב קבלני המשנה אותם הם מעסיקים וכמו כן נערוך סיורים בפרויקטים אותם 
בנו על מנת שנוכל לבחון איכות הביצוע ולקבל חוות דעת ממקור ראשון. היתרים ראשונים שהוגשו לרמ"י חזרו 

 אלינו חתומים ללא בעיות מיוחדות ובימים הקרובים יוגשו שאר ההיתרים.
 

הנושא עלה לדיון בהנהלת קהילה, הוחלט כי על מנת  – תשלום מס מוניציפאלי ע"י חיילים המשרתים בקבע
לתמוך ולעודד חיילים וקצינים בשירות קבע, הם יהיו פטורים מתשלום מס מוניציפאלי עד מועד כניסתם לקבע 

 שנים מיום גיוסם לצה"ל(. 3מובהק )
 

 שנה טובה
 קורן רביב
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 מידע מהמגזר העסקי
 פרויקט תמר "ברהי"

אין זה סוד שבשנים האחרונות נאבק ענף התמרים שלנו על קיומו. 
האקלים בעמק אינו מתאים לגידול זן המג'הול שהוא הפופולרי 

ביותר מבין זני תמרים הנמכרים היום בארץ ו/או בעולם. למעשה 
מגידול זן המג'הול מתרכז היום בערבה ובבקעה,  2221כמעט 

אזורים המתאימים יותר לגידול זן זה מפאת האקלים היבש ביחס 
 לעמקי הצפון.

": זהו הפרי הצהוב העגול, הנחשב לזן ברהימספר מילים על זן "
יבש ושרובנו אוהבים לאכול אותו לאחר שבילה זמן מה בהקפאה. בניגוד לזנים הלחים, האקלים שלנו טוב 

לברהי והפרי שלנו נחשב ליפה ואיכותי. להבדיל מהמג'הול, זן ברהי נוכח בערבה ובבקעה הרבה פחות, וחלק 
 משמעותי מגידולו מתרכז בעמק בית שאן וצפונה. 

זן זה אהוב במיוחד על המוסלמים ועם התבססות אוכלוסייה זו במערב אירופה, הן מספרית והן כלכלית, הפך 
 שוק זה ליעד אטרקטיבי מאד עבור זן הברהי. 

חשוב להבהיר, זן זה כמובן אינו חדש לנו ואנו מגדלים אותו כבר שנים רבות, ובתוצאות יפות מאד הן מבחינת 
היבול והן מבחינת התוצאות הכלכליות. ניתן להגיד בכנות שבשנים האחרונות זן הברהי פחות או יותר "נושא על 

 כתפיו" את שאר הזנים שהם כאמור כלכליים לנו הרבה פחות. 

בעקבות עבודה אסטרטגית שעשינו לאחרונה, החלנו בחיסול הדרגתי של שטחי המג'הול )ועוד מס זנים לחים(, 
 כשאנו מפנים את מירב תשומת הלב והמשאבים לזן הברהי. 

עד השנה נהגנו למכור את הפרי בשיטת "מתחת לעץ", כשהלקוח )הסוחר( קונה את כל הפרי כמו שהוא במיכלים 
)דולבים( וללא מיון. לשיטה זו יש לא מעט יתרונות )בעיקר תפעוליים(, אך הפרי כולו מיועד לשווקים נחותים 

 יותר, אך ורק בארץ, והמחיר בשל כך, אף שעדין משאיר רווח נאה, הוא מוגבל.

החל משנה  זו, ולמעשה בימים אלו ממש, אנו ממינים ואורזים את פרי הברהי אצלנו באפיקי שיווק, ומיעדים 
אותו בראש וראשונה ליצוא, וגם לפלח הגבוה של השוק המקומי. בעבר כבר מיינו ברהי אצלינו, אך בתנאים 

מאד לא נוחים ולא מותאמים לתפוקה ואיכות. השנה, לצורך הפרויקט השקענו בקו מיון ואריזה חדש, על מנת 
 להתאים עצמנו לדרישות הקפדניות שמכתיב שוק היצוא.

פרויקט זה מבליט את היכולת שלנו לשלב כוחות הקיימים אצלנו, המאפשרים לנו לנצל יתרונות יחסיים שאינם 
מענף התמרים בעל הידע והניסיון  יהודה אברהםטריוויאליים כלל במקומות אחרים. במקרה זה חברו יחד 

מאפיקי שיווק שצברו ניסיון משמעותי בהבחלה,  שהם ברונטמןויואל רובינצ'יק, שרון טורי בגידול איכותי, 
שהיכרותו העמוקה את שוק הפירות הגלובאלי, הביאה לנו את הקשרים  ינון אסםאחסנה בקירור ושיווק, ו

 הנכונים לטובת היצוא.

כתפיסת עולם, ובהתאם לנסיבות, אנו נפעל ליישם שיתופי פעולה דומים בעתיד, מה שיאפשר לנו יתר שליטה 
בשרשרת הערך, צמצום התלות בגורמים חיצוניים, הגדלת הרווח שנשאר אצלנו, ובגדול לקיחת יותר אחריות על 

                                                                  גורלנו לידינו.                                                                                                               
עונה זו הוגדרה על ידינו כעונת ניסיון. במידה )וכמובן בתקווה( שניסיון זה יעלה יפה, ולפחות כרגע נראה שאנו 
בכיוון הנכון, בהחלט יש מקום לאופטימיות באשר להמשך קיומו של ענף התמרים, ואולי אף להגדילו בשטחי 

                                               ברהי נוספים.                                                                                                                 
 ...קורונה פחותחיוכים, והרבה  יותרובהזדמנות זו אאחל לכל חברי ותושבי אפיקים שנה טוב ומבורכת, 

 רונן קול
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 מידע מרכב חשמלי
 

 חברים שלום!
 זה זמן שלא עדכנו קצר בנוגע לחברה, אז הגיע הזמן...

מכירות החברה הן הטובות שאנו מכירים, בעיקר תודות לפיתוח השווקים של אוסטרליה וארה"ב והיציבות של 
 שוק אנגליה וישראל. הרווח ממשיך לצמוח ואנו מעריכים שניתן להמשיך את קצב הצמיחה.

רמת המכירות נובעת משיפור תהליכים שביצענו בחברה וכוללים שיפור תהליכי הבקרה, קבלת ההחלטות, 
 הרחבת ושיפר רמת השירות ללקוחות, והמשך פיתוח סקוטרים ושיפור הנוכחים.

במקביל אנחנו מתמודדים, כמו כל שאר העולם, עם השפעת מגפת הקורונה שמורגשת בעיקר בתחום הייצור 
 והמשלוחים מסין ומהווה אתגר לצוות שלנו. 

 תוצאות אלו יוצרת ביטחון ביכולת ועתיד החברה. 
 ובהזדמנות זו, שנה טובה ומבורכת שנת בריאות ושגשוג לכול בית אפיקים

 נבו צרי

 

 מידע מאפימילק

 חברי אפיקים היקרים, 
  

בפרוס השנה החדשה, שנת תש"פב, אני שמח לברך אתכם בשנה טובה ומוצלחת. שנה של בריאות, הצלחה 
 בעסקים ונחת מבני משפחתכם. שנת שלום, שקט ושלווה.

 
אצלנו באפימילק, כמו אצל רבים בארץ ובעולם, השנה שחלפה הייתה בצילו של הנגיף העקשן, המסרב. נגיף 

הקורונה המשיך להגביל את יכולת התנועה שלנו בעולם, את יכולתנו לפגוש מפיצים, לקוחות, לתת להם 
שירות ולמכור להם. התארכות ניכרת בזמני אספקה של חלקי אלקטרוניקה, תופעה שהחלה עם פרוץ המגפה, 

התעצמה השנה ופגעה בשרשרת האספקה של מוצרינו. למרות כל אלה, אפימילק מוסיפה לצמוח, להצטייד 
במלאי עודף, לתמוך ולהדריך לקוחות מרחוק, להוסיף ולגייס אנשים במקומות שונים בעולם מבלי לפגוש 

 אותם פנים אל פנים. 
 

אנחנו באפימילק לא עוצרים לרגע. אנחנו ממשיכים להתקדם, להגדיל את נפח עסקינו, לסגור עסקאות 
חדשות ולפתח מוצרים חדשניים. תודות להשקה מוצלחת של מוצרים חדשים ועבודה קשה של צוותי 

המכירות והתפעול שלנו, אנחנו צופים כי נסיים גם את השנה עם שיא במכירות ובהשאת רווחים. יחד עם 
זאת, הגידול המהיר וההתבססות על מוצרים חדשים הבאים עם מחלות ילדות, מעמידים בפנינו אתגרים 

 עצומים, עליהם נצטרך להתגבר כדי לעבור לשלבים הבאים בהתפתחותה של אפימילק. 
 

העסקה בין הקיבוץ לפורטיסימו הושלמה בהצלחה מוקדם יותר השנה. פורטיסימו החליפה את הקיבוץ 
בעמדת השליטה, ומן הסתם הצוות המייצג אותם מביא עימו ציפיות ודגשים שונים מבעבר. ראוי להדגיש כי 

ניכר שיתוף פעולה טוב בין הבעלים וכי מטרות החברה, אופן ניהולה והדרך המוסכמת להשגת המטרות נותרו 
כפי שהיו. תכנית הצמיחה השאפתנית שלנו לא השתנתה. אנחנו ממשיכים לשקוד על פיתוחם של מוצרים 

חדשים שאנו מצפים להשלמתם בשנים הקרובות. אנו מוסיפים להאמין כי מוצרים אלה יבססו את מעמדה 
של החברה והמוניטין שלה כמובילת שוק בתחום מערכות הניהול והבקרה של רפתות ויהפכו את אפימילק 

 לשחקן מוביל גם בתחום האוטומציה של מכוני חליבה.
 

השנה נפרדנו ממספר חברי קיבוץ ותיקים עם הגיעם לגיל פרישה, ששירתו את אפימילק נאמנה במסירות 
 ובמקצועיות לאורך שנים רבות. זו הזדמנות נוספת עבורי להודות להם בשמי ובשם הנהלת החברה.

 
בהזדמנות זו אני רוצה להודות לכם על תמיכתכם באפימילק. תמיכה זו חשובה לנו במהלכים קטנים כגדולים 

 )השנה היה אחד גדול( ומהווה את הבסיס להמשך העשייה שלנו. 
 שנה טובה,
 יובל רחמילביץ

 ל“מנכ
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 דיווח משיוך הדירות
 

 על הדשא, טל וגשם ושנה טובה
 ובדלת, אור ותכלת, של היום הבא
 מן הלוח, דף שלוח, חדשות טובות

 נעמי שמר  מגיעות על כנף הרוח אל הלבבות
 

 .2222תהליך השיוך מתקדם תוך התכוונות להשלים את ההליך הפנימי בתחילת 
 

בשבועות האחרונים השלמנו הליך ארוך מול רמ"י הנקרא "הגדלת חלקת המגורים" הליך זה מאפשר לנו 
להגדיל את מספר היתרי הבניה שניתן לקבל למגרשים לא מבונים, ועל ידי כך לקבל היתרי בניה למרבית 

 המגרשים בשכונת גן בית )בקשות ההיתרים כבר הוגשו ואת חלקן רמ"י כבר אישר(.
 

 בהסדרים הפנימיים אנחנו משלימים כעת שני מסמכים מרכזיים:
 ההסכם האישי בין החבר לקיבוץ -הראשון

זהו ההסכם העיקרי הכולל את כל המרכיבים של הסדרת השיוך וכן כולל סעיפים שכבר יתאימו לתמונת המצב 
 הסופית לאחר שרמ"י ישלים את העברת הזכויות לקיבוץ והקיבוץ יהפוך להיות המחכיר לחברים.

 הסכם זה כבר הוצג על ידי עורכי הדין לוועד ההנהלה ואנו ממתינים לישיבת משלימה כדי לאשרו סופית.
 נספח מגרשים משותפים -השני

להסכם האישי יצורפו מספר נספחים שאחד המרכזיים ביניהם מגדיר את הזכויות וכללי ההתנהלות במגרש 
 משותף. גם מסמך זה עומד לפני השלמה ויובא לדיון בוועד ההנהלה.

 
 המסלול הירוק

 לפני כשנתיים שילמנו את התשלום הראשון למשפחות שבחרו במסלול הירוק.
 מהסכום שמגיע לכל משפחה. 2/7-תשלום זה היה בשיעור של כ

שנים לכל היותר, וכן התשלום למשפחות  6לפי החלטת המסלול הירוק יש להשלים את התשלום למשפחות תוך 
 אלו נמצא בעדיפות לפני תשלומי שיוך אחרים.

 בתקופה הקרובה נדרש גם לאישור של מקור לעניין זה.
 

 עניינים שוטפים
 בצד זה יש כל הזמן פניו לבירורים ולבקשות של חברים.

לשמחתי בחלק גדול מהמקרים הדברים קשורים לתכנון או ביצוע  של שיפוצים ובניות חדשות, עשיה 
 שמשמעותה "נטיעה" ו"העמקה" של שורשים באפיקים.

 
 אולי אם השנה תהיה טובה

 נשכח דרכי מדון ואכזבה
 ויחד לצלילי השיר הבא נרקוד כולנו

 אולי גלויה -אולי נשלח ברכה
 אולי בכלל נשיר הללויה 

 נדמה שהשנה הזו תלויה בעצם בנו
 

 שנה טובה 
 אמיר כהן
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 דיווח מועדת תכנון
 

 בנושא החניות כבר כתבתי עשרות פעמים בשלוש שנים האחרונות. נושא שחשוב לי מאוד.
 אם אני מסתכלת אחורה אז הצלחנו לעשות פה שינוי טוב בנושא כניסת מכוניות וחניות בתוך הקיבוץ.

הצלחנו להסביר ולגרום לאנשים להבין את חשיבות החניה מחוץ לאזור המגורים והסכנה וחוסר הביטחון 
לציבור הצעיר והמבוגר כאשר מכוניות חונות בשטח המגורים. אנחנו ממשיכים לדבר עם האנשים שיותר קשה 

להם עם ההחלטה ומנסים להראות להם את התמונה הרחבה יותר של שמירה על קיבוץ בטוח ופחות חשיבה על 
 הנוחות הפרטית שלהם.

היום  –קיבוצים אשר פתחו את שעריהם לחניות פרטיות ליד הבתים ולנסיעה חופשית על מדרכות הקיבוץ 
מצטערים על מהלך זה שאי אפשר לחזור ממנו. מהלך מפתה לרגע אחד, אבל בשנייה מפר את הביטחון והשלווה 

 של ילדינו ונכדינו לנסיעה פשוטה עם אופניים מהגן הביתה.
עם ריבוי ההשכרות בקיבוץ לתושבים, סטודנטים ואפילו חיילים שמחזיקים רכבים, ברור לי שלחברי קיבוץ לא 

 נשאר היכן להחנות. מצוקה שבאזורים מסוימים רק גוברת וגורמת תסכול רב.
נושא זה מעסיק אותי מאוד כי זו בעיה שאי אפשר להתעלם ממנה בכמה אזורים בקיבוץ וחייבים לתת לה 

 פתרון.
קידמנו ואנחנו ממשיכים לקדם את נושא הקצאת תקציב לנושא החניות שכולל בתוכו אספלט וסימון חניות. 
כיוון שמדובר במהלך שהוא לא זול ולצערי הקצב שלו איטי, לאחר שלא טיפלו בזה מעולם, אז אכן זה דורש 

 סבלנות.
לאפיקים יש כיום תוכנית מסודרת לחניות כמו שיוך הדירות, ככה ידוע לנו כל בנין היכן מקומות החניה 

 שמיועדים לו בשטח הקיבוץ.
השאיפה שלי, שכאשר רוב החניות תהיינה מסודרות עם אספלט וסימון, נוכל לסמן לכל משפחה שהיא חברת 

חניה שמורה על שמה באזור הקרוב לביתם, כי הרי לא יתכן שחברי קיבוץ, שזהו ביתם, לא ימצאו  –קיבוץ 
 מקום חניה בזמן שהיא תפוסה על ידי מי שאינו חבר.

 נשאר רק לקוות שכולם יבינו שזוהי מצוקה שחייבת טיפול ומשאבים בהקדם.
 

לאחרונה אני נפגשת במקרים של מבוגרים שזקוקים לחדר למטפל סיעודי ופתאום מבינים שהבית קטן וזקוק 
חודשים לקבל היתר, גם אם זאת  תוספת של  8לתוספת בניה. תהליך של תוספת בניה הינו תהליך שלוקח לפחות 

אשובית, או כל מבנה יביל קטן שיהיה. בניה ללא היתר היא עבירה על החוק )גם אם הבנאדם סיעודי וחייב 
פתרון מהיר( דבר שאנו כקיבוץ לא מאשרים, עם כל הקושי. הקיבוץ השתנה, וכך גם החוקים במועצה ובמדינה. 

היום נחשב עבירה על החוק. נסו לא לדחות דברים לרגע האחרון  –מה שפעם היה מותר לבנות ללא אישורים 
 ולהבין שהיום ההתנהלות היא אחרת מפעם. אנחנו נעזור בכל מה שאפשר.

 
בימים הקרובים המועצה תעבוד ותארגן את "הבית מלאכה של ישראל" לתחילת שנת  –בית המלאכה 

 הלימודים.
 בית המלאכה הינו מבנה השייך לקיבוץ אפיקים. עד היום הוא היה באחריותו של בית הספר. 

כולנו למדנו בו מלאכה, מקצוע חשוב שקצת נעלם מתוכנית הלימודים. כולנו הכנו סכינים לפתיחת מעטפות, 
פסיפס, משחקי שולחן מעץ, עבודות חריטה, עבודה בנחושת ומתכות שונות, למדנו לשייף, לנסר ובעיקר להיות 

 מדויקים, קשובים ואחראים. לצערנו כבר כמה שנים המקום עומד שומם ומזמן כבר אין בו שיעורי מלאכה.
לאחרונה נעננו לבקשת המועצה לקיים במקום בשנה הקרובה, בשעות אחה"צ, חוגי קרמיקה וצורפות למבוגרים 

איפסנו במחסן, ‘ ובהמשך אולי יפתחו גם חוגים לילדים. את הציוד בעל הערך, שולחנות, כלים, מכונות וכו
למקרה ושוב יפתח הבית מלאכה עם שיעורי נגרות. ובינתיים, טוב שתהיה שם פעילות שתחייה את המקום 

 המקסים הזה עם כל זיכרונות הילדות שלנו.
בכניסה לבית מלאכה תהיה פינת זיכרון קטנה עם עבודות של תלמידים, לזכרו של המורה ישראל מנשרי ז"ל 

 שלימד דורות של ילדים מהי מלאכת יד וחשיבותה. 
 

שבת שלום וחג שמח    
אורית דומוביץ   
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 ר החינוך“משולחנו של יו
 

 לפני מספר ימים שבה וחזרה לפעול מערכת החינוך.
אחרי כשבוע של הפסקת הפעילות, שבו הילדות והילדים לגנים ולמרכזונים. חזרה ההמולה לחצרות ולמגרשים. 

 שנת הפעילות תשפ"ב יצאה לדרכה. רגע לפני הגעתה הרשמית לפי לוח השנה העברי.
 

את שנת הפעילות תשפ"א סיימנו בטעם מעט 'חמוץ' עקב ריבוי הילדים שהתגלו כמאומתים למחלת הקורונה, 
עובדה שחייבה אותנו לסגור את המסגרות 'טיפה' לפני התכנון ולשלוח ילדים רבים, יש שיאמרו רבים מדי, 

 לבידוד.
 

גם אם זה יישמע מעט קלישאתי, הלקח העיקרי אותו אנו למדים מסיומה של תשפ"א ולקראת שנת הפעילות 
הקרובה הינה העובדה שכנראה לא נצליח למגר בצורה מוחלטת את הנגיף. עלינו לעשות כל שביכולתנו למען 
זאת, ובאותה עת להבין שתיתכנה התפרצויות שלו ולהיות ערוכים לכך שהתפרצויות מעין אלו לא יגרמו לנו 

 ל'קריסה' של הפעילות בכל המערכת, אלא רק באותם מקטעי גיל ובתי ילדים שיידרשו למענה.
 

עוד מ'ספיחי' תשפ"א, שלצערי ילוו אותנו גם לתוך השנה הנוכחית, הוא נושא ההחזר הכספי להורים בגין הימים 
בהם היו הבתים סגורים. אנו עוסקים בכך, ולהבנתי בשבועיים הקרובים תהיה תשובה לנושא. יחד עם זאת, 

שהלוואי שלא יגיעו, אך אין  –ובהמשך לדבריי מעלה, אני מניח שעוד נידרש לסוגיה במקרים דומים בעתיד 
 לדעת.

 
במהלך שבוע ההיערכות של מערכת החינוך עסקו מנהלות המערכת בהשלמת הצוותים, והכנת הגנים 

והמרכזונים לפתיחת השנה. הגם שהמערכת חזרה לפעילות בשלהי אוגוסט, עדיין יש לנו פערים בצוות 
המדריכים והמטפלות ואנחנו ממשיכים בגיוס כ"א מתאים. סוגיית כח האדם, אשר תמיד הייתה נושא עיקרי 
ומשמעותי במערכת החינוך, ממשיכה להיות מורכבת ומטרידה. מצד אחד הצורך לאייש את הצוותים בצורה  
מלאה שתאפשר סביבת עבודה ותנאי עבודה מיטיבים לצוות ומאידך הרצון לבחור עובדות ועובדים מתאימים 

וראויים מתוך הבנה שהעיסוק בחינוך ילדינו, דור העתיד )וההווה( הינו אחת המשימות החשובות, אם לא 
 החשובה שבהן.

מתוך הבנת החשיבות והרגישות שבדבר עוסקות מנהלות המערכת בנושא בצורה אישית ואינטנסיבית. לעיתים 
יש לנו הצלחות ולעיתים גם פחות. חשוב לי לומר בהקשר זה שאנו עושים את מירב המאמצים על מנת לעמוד 
 בשתי ההגדרות שציינתי מעלה, וזאת תוך שימור וקידום האיכויות המצוינות שיש למערכת החינוך באפיקים.

 
זה גם המקום להודות לכל צוות המטפלות, המדריכים וגם למנהלות על העבודה המסורה והטובה שהן עשו 

לאורך השנה החולפת. על שעות לאין קץ של טיפול, ליווי, הדרכה, חניכה והתמודדויות מורכבות והכל ברגישות, 
 אהבה, מקצועיות ונאמנות במצבים ובתנאים שלא תמיד היו אופטימליים. תודה גדולה לכן ולכם!

 
 ומה תביא עימה שנת תשפ"ב?

אנחנו יודעים למי ניתנה הנבואה, ואינני מתיימר לקחת את השרביט בנושא זה. יחד עם זאת אין לנו הזכות או 
 הפריוויליגיה 'לשבת על הגדר' ולהבין מה ילד יום.

 
אחד הדברים ששנה וחצי+ של התמודדות עם משבר הקורונה לימדה אותנו, שמי שחפץ חיים הינו צריך להיות 

אקטיבי. ליזום. לחשוב 'מחוץ לקופסה', למצוא מענים ופתרונות, לייצר תשובות יש מאין ולפעול לכך -פרו
שהשפעת ההתמודדות עם הקורונה תקטן ככל האפשר )אבל כמובן לא להתעלם מהדבר(. בהקשר זה צריך להיות 

 הצלחות, ואך כשלונות וגם מהם ללמוד ולהמשיך קדימה מחוזקים.-גם ערוכים להתמודד עם אי
 

אני מקווה ומאמין שמערכת החינוך באפיקים, כמו גם קהילת אפיקים כולה, תדע לקיים את השגרה החינוכית 
 של הגנים והמרכזונים לצד ההתמודדות עם הקורונה.
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שנדע לכוון ולכלכל את צעדינו והפעילות באופן ובכיוון שאנחנו רוצים, תוך מזעור ההשפעה שיש להפרעות 
 חיצוניות על הדברים.

 
. במסגרת זו התחלנו 2222בתקופה הקרובה נעסוק בהשלמת תכנית העבודה לשנת תשפ"ב, ובהמשך לשנת 

-להגדיר ולגבש יעדים והישגים נדרשים של מערכת החינוך )ובהמשך נקשור לכך את ההיבטים הכלכליים
משאביים(. אני מניח שלמשבר הפוקד אותנו ואת כל המדינה בהקשר הקורונה תהיינה השפעות על התכנית, 

אולם המטרה שהגדרתי למנהלות המערכת ולי בהקשר זה הינה שלא לתת לנושא לגרום לנו לסטות מן המשימה 
העיקרית שמוטלת עלינו והיא לעסוק בחינוך, טיפול, טיפוח וקידום ילדי אפיקים, שהם חלק חשוב ומרכזי 

 בעתידו של קיבוץ וקהילת אפיקים.
 

 ואסיים את דבריי בברכה לשנה החדשה
 בשקית, הפיצוחים מתערבבים יפה
  מוכנים מזומנים ישר אל תוך הפה
 מלוחים וטבעיים ארוך וגם שמנמן

 צבעונים וטעימים שחור וגם לבן
 זה קליפה לו עדינה וזה דורש כוחות

 זה מוכן לאכילה וזה צריך לקלות
 ומערכת החינוך שלנו כאן, כמו שקית הפיצוחים.

 כל הילדים כולם, מתגוונים לטעמים:
 הוא הילד שדמעות לו כמו ים. -המלוח
 הוא זה אשר מסתדר לו עם כולם -הטבעי

 כל אחד לפי גופו  -יש ארוך ויש שמנמן
 מעידים על מוצאו -השחור והלבן

 האחד דורש ליטוף עדין ומיד גלי פריו
 השני זקוק לכלי המסייע לראותו

 חום ואהבה בלי גבול, והטעם מה נפלא
 וכשהם בתוך שקית מתערבבים בנחת

 זה הזמן רק לאחל שנה טובה ומוצלחת.
 אמנון אביגדור

 ר אגף חינוך“יו

 צילום: מאיה אשכנזי
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 הקורונה עדיין על הפרק..... -בריאות 
 

 .22נכון לסוף אוגוסט משרד הבריאות מאשר וממליץ לחסן ילדים מעל גיל 

למרות שילדים, אינם סובלים כמבוגרים מהווירוס, ולמרות ששיעור המחלה והסיבוכים אצלם נמוכים, 
 המומחים חושבים שכדאי למנוע גם את התחלואה הזאת על ידי חיסון.

 סימני המחלה
יש לזכור שבאוכלוסיות מסוימות )ילדים לדוגמה( תיתכן הדבקה בנגיף ללא סימני מחלה כלל. זה נקרא הדבקה 

 אסימפטומטית.
באם ישנם סימני מחלה אזי הסימנים השכיחים הינם: חום, שיעול, קושי נשימתי. בנוסף חולשה, עייפות, כאבי 

 ראש, כאבי בטן, שלשול ועוד. 

 מהלך המחלה
מהלך המחלה שונה מאדם לאדם, כאשר גיל מהווה ככל הנראה את גורם הסיכון המשמעותי ביותר למחלה 

 קשה.
בילדים מהלך המחלה קל יותר ושיעור הסיבוכים נמוך יותר. רוב הילדים שנדבקו יהיו אסימפטומטיים 

 ומיעוטם יסבול ממחלה כלשהי.

 התסמונת הדלקתית הרב מערכתית בילדים
 ישנו סיבוך של קורונה המתרחש באוכלוסיית ילדים בלבד והוא "תסמונת פוסט קורונה"  

שבועות  2-6מדובר על מחלה דלקתית שתוארה בילדים, לראשונה בבריטניה וארצות הברית בתקופת הזמן של 
אחרי ההדבקה בקורונה. סיבוך זה יכול לקרות בילדים שהיו סימפטומטיים או אסימפטומטיים בעת ההדבקה 

 הראשונית
 לשמחתו מדובר בתסמונת נדירה במדינת ישראל, ככל הנראה הרבה פחות שכיחה מבאוכלוסיות אחרות

  LONG COVID -תסמונת ה 
שבועות לאחר המחלה האקוטית. בתחילה תוארה התסמונת באוכלוסיית  22מדובר בתופעות הקיימות לפחות 

המבוגרים אולם בהמשך היא תוארה גם בילדים. התסמינים המתוארים בארץ ובמקומות אחרים כוללים 
עייפות, חולשה, כאבי שרירים ומפרקים, כאבי ראש, הפרעות שינה, תסמינים של דיכאון בעיות נשימה והפרעה 

 בתפקודי ריאות וכן הפרעה בתפקוד היומיומי. 
 לשמחתנו תופעות אלו נדירות ולא נצפו באפיקים ועדיין שווה לקחת בחשבון ולהימנע מהמחלה.

 מה לעשות בכדי להגן על ילדי ולמנוע הידבקות 
עלינו להמשיך ולשמור על כללי ההגנה הבסיסיים. עלינו להקפיד על היגיינת ידיים תכופה באמצעות מים וסבון 
או נוזל המכיל אלכוהול, עלינו לעטות מסיכה כאשר אנחנו בהתקהלות במרחב הציבורי. כמו כן עלינו להשתעל 

 או להתעטש לטישיו המכסה את האף והפה או למרפק מכופף.

 שנים( על מנת להקטין הסיכוי לחלות ולהדביק 22בנוסף, ניתן להתחסן )החל מגיל 

 
 כנגד הווירוס? 20האם נכון לחסן ילדים ובני נוער מעל גיל 

למרות שילדים, כפי שנכתב קודם, אינם סובלים כמבוגרים מהווירוס, ולמרות ששיעור המחלה והסיבוכים 
 מה טוב –אצלם נמוכים, אם יש אפשרות למנוע גם את התחלואה הזאת על ידי חיסון 

בנוסף, בני נוער הם חלק משרשרת ההדבקה וחיסון שלהם יכול לעזור גם ברמת המשפחה, הקהילה והמדינה 
למלחמה כנגד וירוס הקורונה. יש לזכור שאחת המטרות העיקריות בחיסון בני נוער הינה חזרה שלהם לשגרה 

 בלי בידודים, בלי מטושים!!,  מבורכת, אותה שיגרה שנלקחה מהם בשנה האחרונה
 באפיקים ילדים מתחסנים!

 ועל אחת כמה וכמה , מבוגרים!
 עירית פורת
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 בטיחות בנסיעה על קלנועית
 

תאונות של קלנועית ברכב, שנגמרו בנס! אמנם עם פציעות ואישפוז בבית חולים  0לאחרונה אירעו באפיקים 
 אך ללא נזקים בלתי הפיכים..

 להלן כללי בטיחות שמפרסם "מטרו קלנועית אפיקים" 
 שימו לב! סעו בזהירות! לא על כבישים במידת האפשר, וביטוח הקלנועית יותר מרצוי!

 
 בקיבוץ, במושב ובעיר -כללי הבטיחות בדרכים 

 יא'(. 72הנסיעה בקלנועית מותרת ע"ג שבילים ומדרכות, למעט מקרים חריגים )מוגדר בחוק, תקנה 
 מאפשר ניראות טובה יותר גם בשעות היום וגם בלילה. -מומלץ ללבוש אפוד זוהר 

 יש להקפיד ולהישמע לתמרורים גם בתוך תחום הקיבוץ /המושב. )עצור, האט, זכות קדימה וכו'(.
 מומלץ לבצע בדיקות רפואיות לראיה ולשמיעה, לפחות אחת לחצי שנה. 32מעל גיל 

 יש להימנע מנסיעה ע"ג הכביש ככל שניתן ובמקרה הצורך לנהוג קרוב לשפת הכביש ולעולם לא באמצע.
רצוי שלא להיכנס לשלוליות מים מאחר ועומקן אינו ידוע. כמו כן כדאי להימנע מנסיעה בזמן גשם כשהראות 

 לקויה .
 כאשר יש צורך לרדת מהמדרכה לכביש, יש לעשות זאת באזורי הנמכה ובזהירות רבה.

 ש להימנע מירידה חדה מפאת סכנת התהפכות.
 

 ונעבור לנהיגת חורף...
 בחורף, בו הימים קצרים ושעות החשיכה ארוכות, משתמשי הקלנועית מחויבים להתאים עצמם לנהיגת חורף.

 בימי החורף יש לנהוג בהקפדה יתרה. כביש רטוב וראות לקויה מגבירים את הסיכון לתאונה, לכן
 יש לקיים בדיקת תקינות אחת לשנה לפחות ולפני החורף בעיקר:

 מושביות, קיים מנגנון עצירה אוטומטי.-חובה עפ"י חוק. בכל הקלנועיות הדו -בלמים  •

 לא מוזכרים במפורש בחוק אך קיימים בחלק מהדגמים. -אורות בלמים  •

 חובה עפ"י חוק. קיימים במרבית הדגמים הן בחזית והן מאחור. -אורות  •

 לא מוזכרים במפורש בחוק. קיימים בחלק מהדגמים. -אורות איתות  •

אין חובה עפ"י חוק, מכיוון שהקלנועית אינה מוגדרת כלי רכב עפ"י החוק. מומלץ לנוע לבושים  -אפוד זוהר  •
 באפוד זוהר לנראות טובה יותר או לחילופין להלביש את האפוד ע"ג המושב.

 מומלצת לפחות אחת לשנה בעיקר לפני החורף. -בדיקת תקינות  •

חלק מהיתר הנהיגה הינו מצב פיזי ונפשי בריאותי תקין, לפיכך מומלץ לנהגים לערוך בדיקה  -כשירות נהיגה  •
 רפואית שנתית.

לא מומלץ לכסות את הקלנועית בניילון בנסיעה. הכיסוי מפריע לראות את הנעשה בדרך  -כיסוי בניילון  •
 ומסכן את המשתמש בקלנועית. 

 עירית פורת
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 מידע מאגף בינוי ותשתיות
 

חוברו כבר לדודים שתי מרכזיות, מרכזיית "הפועל" צפון ודרום ואת "מרכזיה  – פרויקט דודי מים חמים
אני מזכיר שמי שחובר לדודים לא  המרכזיות ינותקו בקרוב לאחר בדיקה נוספת שהכול עובד ללא תקלות.  ".27

יראה יותר חיוב על מים חמים בדפית. מנגד, צריכת המים הקרים תגדל. ההבדל יהיה ניכר משום שמחיר קוב 
 מים קרים נמוך משמעותית ממחיר קוב מים חמים.

 המסננים שכל חבר הזמין ושילם עצמאית יותקנו עד סוף אוגוסט בבתים המשויכים למרכזיות שכבר חוברו .
 חיבור מערכת החשמל דורש תיאום כניסה לבתי החברים וזה לוקח יותר זמן ממה שתוכנן.

 ופה המקום לבקש שוב את שיתוף הפעולה בתיאום הכניסה לבתים על מנת להשלים את חיבור החשמל לדודים,
 בכל שאלה, בקשה או בעיה אתם מוזמנים לפנות למשרד הבינוי ואנו נטפל בשמחה.

 
התבצעה מסירה של שלב א תשתיות של "גן בית" יש מספר הערות שיתוקנו  22.21.22בתאריך  -  שכונת גן בית

עד סוף אוגוסט, בשלב הזה הקבלן עוזב את השטח לטובת הקבלן שייבחר לבניית הבתים והלווי המקצועי עובר 
לחברת "תקומה " , יצאנו למכרז קבלנים לבניית הבתים סיור עם הקבלנים שהגישו בקשה להשתתף התבצע ב 

 , בתהליך המכרז שותפים חברי מנהלת גן בית. 24.21.22
 

אנחנו עוסקים בהסדרת החניה ודרכי הגישה לשכונת כ"ח כולל הנגשה,  – ח לגן בית“חיבור בין שכונת כ
. כרגע מטפלים בצד המערבי 2227תאורה, ניקוז, ונוי הסדרה שלא תוכננה ולא תוקצבה בתוכנית מקור בשנת 

 המחבר בין אפימילק לשכונה, הביצוע תלוי תקציב. 6ח לכביש “נטפל בצד הדרומי בין כ  של השכונה ובהמשך 
 

מנכ"ל ממשיכים לסדר ולתגבר את פינות המחזור -אורית, קורן-יואש, תיכנון-גן נוי -אנחנו – פינות מחזור
ברחבי הקיבוץ בתמיכת האחראית על התחום במועצה דוריס 

 -שממש עוזרת לסדר את המתחמים ולהביא עוד מתקנים למחזור שאהין
 תודה לכל העוסקים בעניין החשוב הזה.

 
יצאנו למכרז ותהליך לבחירת מזכירה לאגף בינוי  – מזכירת אגף בינוי

ותשתיות. לאחר מיונים וראיונות נבחרה לתפקיד מזכירה מקיבוץ שכן, 
 נאחל לה בהצלחה . 22.22.22קיבוץ האון, היא תתחיל את עבודתה ב 

 
החיובים על העבודות שנעשו בבתי  – חיובים על עבודות ענפי עזר

החברים ובענפים האחרים ע"י בעלי המקצוע של האגף יחויבו בחודשיים 
 הקרובים לאחר כניסה ולימוד של הנושא ע"י המזכירה החדשה.

 
 חג שמח שנה טובה לכול בית אפיקים  אני מאחל

 שנה של עוד עשייה ושיפור החצר.
 איציק כהן מנהל בינוי ותשתיות.

 פירוק מוני המים החמים
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 קריסת עץ הברוש ליד כיתת הציור

 ממערב לכיתת הציור עומד עץ ברוש ענק שנשתל קרוב לודאי בסמוך לעלית הקיבוץ על הקרקע.
כמו עץ האורן שנעקר ליד המקלחת המשותפת מצפון לחדר אוכל... וכמו עץ המכנף שקרס על המכוניות ליד 

 גם העץ הזה יקרוס באחד הימים. –( 22וכמו הרבה ברושים בשטחים הפתוחים )חקלאות וכביש  67 – 62בתים 
אלא שהוא יקרוס, במלוא משקלו )עשרות טונות(, על כתת הציור, שתהיה מאוכלסת באותה עת בעשרות 

 ילדים.
 אין הצדקה להשארת הסיכון הזה. ועדת תיכנון אישרה הסרתו של העץ לפני שיתרחש האסון.

אפיקים מסירה עצים בחצר. המועצה ומע"צ מסירות עצים מכבישים והחקלאים מסירים עצים משולי 
 החלקות; מהאקוודוקט וכיו"ב.

 נטיעת עצים חדשים תעזור למלא את החלל.

 

מכתב בנוסח דומה ופניות בע"פ הופנו ליואש, אמיר וכל ממלאי התפקיד בקהילה. אולי הציבור יכול להשפיע 
 היכן שאני ניכשל כבר זמן רב.

 

 בברכה,
 אודי צרי

  על היותן מתנדבות פעילות של מד"א -בהוקרה לדקלה ונעם ברקן 
לפני שנים, האנתרופולוגית מרגרט מיד נשאלה על ידי סטודנטית מה היא רואה כסימן הציוויליזציה 

 הראשון בתרבות. 
 התלמידה ציפתה ממיד לדבר על קרסי דגים או כלי חרס או אבני משחזת. אבל לא. 

מיד אמרה שהסימן הראשון לציוויליזציה בתרבות עתיקה הוא עצם ירך שנשברה ואז נרפאה. מיד הסבירה 
שבעולם החי, אם שברת את הרגל שלך, אתה מת. אתה לא יכול לברוח מסכנה,  להגיע לנהר כדי לשתות או 

לצוד מזון. אתה הופך להיות מזון לחיות אחרות. אף חיה לא שורדת רגל שבורה מספיק זמן כדי שהעצם 
   תחלים.

עצם ירך שבורה שהחלימה היא עדות לכך שמישהו לקח זמן להישאר עם מי שנפל, קשר את הפצע, נשא את 
האדם למקום בטוח וטיפל באדם עד להחלמתו. אמרה מיד " עזרה למישהו אחר בתקופה קשה היא המקום 

 בו מתחילה הציוויליזציה".
  אנו במיטבנו כאשר אנו עוזרים לאחר. היו מתורבתים, עזרו לאחרים.

 )איירה ביוק(
 

 נעם ודיקלה היקרות!
אתן תמיד בזמן ובמקום הנכון! מוכנות לתרום מזמנכן, מהידע והיכולות שלכן, גם כשלא הכי נוח, או 

 מתאים ויש ילדים קטנים בבית...
 שמחה להודות לכן בשם קהילת אפיקים ולאחל לכן שנה טובה ובריאה!

 
 עירית פורת
 מנהלת אגף בריאות ורווחה
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 נקודת חן -“  ילד וכלבו”קייטנת  -הכלבייה 
 

 לחברי אפיקים היקרים,
 -הקיבוץ שיצרנו כאן בעמל רב

אימץ  -חדר האוכל, המבצר, בית אילה, הבריכה היפה, הדשאים, מערכת הביטחון, הבריאות והחינוך המדהים 
 “.קייטנת ילד וכלבו”שנים גם את  24שנה, ולפני  71לחיקו את הכלבייה לפני 

 

 -בחפץ לב
 קייטנת ילד וכלבו התקבלה באפיקים בידיים פתוחות.

בתחילה התמקמנו בצימרים, לאחר מכן בפרבר, ומאחר והמותג נהיה חזק שיפצנו ושידרגנו את שני הבניינים 
 היפים המבצר ובית אילה.

 

 -היסטוריה
 גם כשהיה רצון להפוך את המבצר לבית אילה ובית עופר משהו בפנים לא וויתר על השם המבצר.

 

 -גם בתל אביב
 בתל אביב "המבצר" פופולארי יותר מאשר באפיקים.

 

 -מסורת
חדר ”או “ מיטות 3"חדר גדול  –לישון במבצר או בבית אילה  לקייטנה, הילדים מוסיפים את רצונם  ברישומם 

 מיטות". 0קטן 
 הילדים גם יודעים את שם הכל, את התפריט בחד"א ובעיקר האורז הלבן עליו הם לא מוותרים.

 

 -בתי אב שביקרו כאן
 שנים. 24חניכים היו כאן במשך  1322

 

 -אבק של כוכבים ומפורסמים
הילדים של גנץ ,ברקת , נכדים של שולמית אלוני ושל 
 יצחק רבין, אקי אבני, אברי גלעד, גיא פינס ועוד ועוד.

הקייטנה של אפיקים, קייטנת ילד וכלבו, היא קודם כל 
 לאוהבי אפיקים. לאוהבי כלבים. אבל אחר וכך גם  מקום 

 

 -ציונות עמק ירדנית
ההורים אחרי הטקסים נשארו בצימרים ופקדו כל חנות 

 באזור.
 בשנות השקט היו כאן ילדים מהולנד מארה"ב ומסינגפור.

 

 -דור לדור
 בשנים האחרונות נחתו באפיקים ילדי צבר שההורים שלחו אותם לקייטנה בילדותם.

 

 -ערכים לפני הכול
 קייטנת ילד וכלבו היא קודם כל חינוך לערכים. לחמלה לכלבים, לחברים לעזרה ולגיבוש כערך.

 

 -לא עוצרים
 ימים. 22-ולאחרונה פתחנו מקצה הנקרא מחנה נוער והיא בעצם תכנית ל 27עד  1הקייטנה פתוחה לילדים מגיל 

 

 ?-ומי המדריכים
אלו בעצם בוגרי הקייטנות שמחליטים,  או נכון יותר מתאהבים, נקשרים לכלביה לאפיקים ומגיעים לקורסים. 

 יש לנו קורס עוזרי מדריכים , קורס מדריכים צעירים ,וקורס ראשי קבוצות.
 

 -אחריות
 מגיעים לקייטנה על תקן מע"ר. בוגרי קורסים שעברו קורס במד"א 
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 -תכנים ויחוד
 לכל קייטנה תכנית משלה.

נחיה לעיוורים כלבי צייד וספורט; בחנוכה אגיליטי; בפסח מחנה  -אלף שנה; בסוכות 22-מהזאב לכלב ב -בקיץ
 חילוץ והצלה.

 

 -קשה ומי עובד?
 המדריכים מבקשים לבוא ולהדריך בכל קיץ.

 ו... החניכים עוברים סוג של טירונות והתאהבות בתכנית..
 

 -כמו חלום
 לחזור וחלקם מאושרים שהצליחו לסיים. בסוף קייטנה הילדים יוצאים כמו מתוך חלום. חלקם רוצים 

 מייצרים געגועים והילדים נרשמים לפעמים נוספות. הזמנים בין חופשה לחופשה 
 

 -כמו בצופים
 נוצרות קבוצות חברים וגם קבוצות מדריכים המתנהלים כתנועת נוער על כל המשתמע מכך.

 

 -בהקשר של אפיקים
 הקייטנה היא עסק מיוחד.

 כסף, כבוד, שם, ולא פחות חשוב הביקור בקיבוץ מכניס להרבה מהמשפחות אהבה למקום ולקיבוץ בכלל.
 

 -רעש חיובי
 מידי קיץ אנחנו שומעים את השירים והימנוני הקייטנה.

השירים אגב מושמעים בבתים והרבה לפני הקייטנות, הילדים לומדים רוקדים איתם ונכנסים לאווירה מבעוד 
 מועד.

 

 -קורונה ותוצאותיה שנת 
 לאור החזרת בית אילה לאפיקים.

 צומצם דרסטית מספר המשתתפים.
 הארוחות היו בכלביה ובכך נמנענו ממפגשים מיותרים עם החברים שלנו .

 מה שפעם היה סיבה למסיבה היום מהווה בעיה.
 

 -הכלבייה שלנו
 הקייטנה היא חלק מהכלבייה.

 למעשה לכלבייה שלל ענפונים קטנים: 
 חינוך, בית גידול, אילוף ,טיפול, אחזקה של כלבים וקייטנות.

המשותף לכולם הם הכלבים המעולים, קווי הדם האיכותיים, המאפשרים לעשרות כלבים לפעול זה לצד זה 
 באינטראקציה מיוחדת.

 

 -עוברים בית
 בשנים הקרובות אזור הכלבייה יהפוך למגורים ואנחנו נצא לצידו הדרומי של אפיקים.

 בפעילות אלא ההפך. השינוי לא יפגע 
 

 -אנחנו של אפיקים
 הקייטנות והכלבייה הם של הקיבוץ. לא מעט שואלים אותי "מה יהיה אחריך".

 ראשית יש עוד קצת זמן.
 והעיקר, כמו הרפת, כשיש עסק טוב, הבינוי נכון, יהיה קל למצוא מנהלים שיביאו עימם רעיונות חדשים.

 

 -החלטה נכונה
שם תקום ‘ אסיף’ההחלטה של אפיקים לעבור לאזור 
 כלביה שלא נראתה עדיין בישראל.

 ובאזור הכלבייה תקום שכונה חדשה .
 

 -תודה! מה יש?
אני רוצה להודות לכל חברי אפיקים אשר מעולם לא 

התלוננו ,לא כעסו ,לא פגעו במפעל זה, ומאחל לאפיקים 
שנים, כי יותר ממה שאנחנו -ולמפעל זה להמשך רב

 צריכים אותם, הילדים והוריהם זקוקים לנו.
 

 תודה, שנה טובה!  
 יניב אוסם  בשם צוות הכלבייה.
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 שיעורי שחייה בגיל הרך

כמו בכל שנה, במהלך חודש יולי )וקצת באוגוסט( מתקיימים להם עשרה שיעורי שחייה לילדי גן הדר וגן 

 שקד, בהדרכתם ובהנחייתם של ווין חי ועירית פורת.

 עירית ווין היקרים,

 תודה לכם על האנרגיה הטובה שאתם מביאים אתכם, על מקצועיות בלתי מתפשרת ומסירות אין סופית..

 מאושרים. –בסופו של דבר, התוצאה היא: ילדים שמרגישים ביטחון במים, ובעיקר 

 אשרינו שזכינו!

 בשם כל ילדי גן הדר, ילדי גן שקד והצוותים                                              

  סיכום החופש הגדול בחמ"ש
לקראת החופש הגדול הצוותים ישבו ובנו תכניות חופש חדשניות, ערכיות ומהנות שרצינו להעניק לילדים השנה 

 לאור הקיץ הקודם עם פרוץ הקורונה הראשונה.
חודש יולי נפתח בצורה מדהימה, הילדים מכל השכבות הגיעו, נהנו מהפעילויות, יצאו, נסעו לטיולים! ואז חזרה 

 לנו... הקורונה.
במקביל חזרו אלינו כתגבורת לחופש ולתחילת השנה נויה כץ, גלי פינסקי ודניאל פודולסקי שחיזקו את שורותינו 

 והוסיפו המון אנרגיות חדשות.
לצערי, הקורונה גרמה לסירוגין בצורך בבידודים של מרכזון זה או אחר, והצוות כל יומיים ישב ושינה את 

                                                התוכניות בהתאם לילדים שיכלו לבוא נכון לאותו יום.                                                                             
 ו. -‘כיתות  א –לסגור את  פעילות החמ"ש  23/1 -בסופו של דבר הוחלט ב

                                                                                    והפרבר המשיכו בפעילויות.                                                                                                     ‘ ח-‘כיתות ז
הצוות התחיל בהתארגנות מחודשת במחשבה כיצד להתחיל את השנה החדשה בצורה הכי טובה שאפשר, כאשר 

                                                                                                                    אין לדעת מה יהיה.                                                                                                            
 קלטנו את הילדים שוב במרכזונים החדשים שלהם וקיבלנו את ילדי הגן העולים לכיתה א'.  22/1 -ב

 מעבר לכך אני מאחלת בריאות לאלה שעדיין מחלימים. 
 התחלנו את החופש בפעילות רבות ומוצלחות: -כמו שאמרתי בתחילה

טיילנו בנחל חרמון, ישנו בכפר בלום, ושטנו בקייקים. הסתבר שמזל ‘. ו -‘קיימנו קייטנת מים למרכזון  ד
 שיצאנו מוקדם לקייטנה זו.

יצאו אף הם לקייטנה במרכז וישנו בקיבוץ נען. הפעילות המרשימה בעיני היתה הביקור במוזיאון ‘ ח-‘ילדי ז
הילדים בחולון "הזמנה לשקט". הילדים מאוד התרשמו, נדרש מהם לשתוק ולדבר רק בשפת סימנים בקבוצות 

 קטנות, כאשר הם משתמשים בתנועות סמליות והבעות פנים בהדרכת מדריך כבד שמיעה, או חירש. 
מטרת הפעילות הייתה ליצור לילדים חוויה אחרת שהיא לאו דווקא בידורית. היא חייבה אותם להביט זה בזה 

 ולהתייחס באופן שונה.
עיקר הפעילויות שהספקנו לקיים, היו בהדרכת המדריכים הקבועים שלהם, שלא הפסיקו לפעול ‘, ג-‘מרכזון א

 ולחשוב מחוץ לקופסה, מה יהיה טוב עבורם.
 הפרבר יצא לקייטנה במרכז, שהתרכזה בעיקר בפעילויות מים וכיף.

 בחודש הראשון התרכזנו בעיקר בהרבה  טיולי מים בחוץ לכול הגילאים )למזלנו(. 
 חכם ואילן מרגולין. -בהדרכת גני אסם -כמובן שפעילויות יצירה ליוו את הימים וכן ימי ספורט

 יצאנו גם לפעילויות אזוריות והפרבר הצליח לצאת לטיול מים אזורי.
לסיכום, אני רוצה להודות לצוות הנפלא שהולך אתי יד ביד לאורך שנים, על ההשקעה שלכם, המחשבה, 

 היצירתיות והאהבה האינסופית לילדים. מאחלת )בעיקר לי( שתמשיכו אתי עוד שנים רבות. 
  ניצן שפירא
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 “אפיקי ירדן”עשרה ילדים נכנסו ובאו בשערי בית הספר -שלוש

 רומי בירקנפלד

 כפיר ברונטמן

 נטע ברונטמן

 שלו ברונטמן

 מיכאל גלושקו

 עדן דגאי

 שקד לוי

 ס:“מדברים על תחושותיהם לקראת כניסתם לביה‘ הילדים העולים לכיתה א

ס לומדים. אני רוצה בעיקר ללמוד אנגלית, כי אני רוצה “כי בביה‘ אני שמח לעלות לכיתה א -עפרי עזריה 
 ללמוד גם שפה אחרת. אם אדע לקרוא, אוכל לקרוא לבד לפני השינה.

 
בגלל שאני רוצה להכיר חברים חדשים ולשחק עם ילדים מכיתות ‘, אני שמח לקראת כיתה א  -כפיר ברונטמן 

 מעלי. אני רוצה ללמוד חשבון  ולחשב בכפול.
 

אני שמח שחבר שלי לביא יהיה ביחד אתי. אני רוצה ‘. אני מרגיש כיף שאני עולה לכיתה א -מיכאל גלושקו  
לשחק עם חברים חדשים. אני רוצה ללמוד חשבון כי אני אלוף בחשבון. אני גם רוצה ללמוד גם לצייר כי אני גרוע 

 בציורים.
 

משנה ‘ ס, בקרנו בכיתה א“כי כיף לי. כבר היינו בביקור בביה‘, אני שמח לעלות לכיתה א -נטע ברונטמן  
 שעברה. אני רוצה ללמוד הרבה ולטייל. ללמוד חשבון וגם דברים אחרים שאני לא יודע. לקרוא אני קצת יודע.

 
כי לא כיף להיות כל יום בגן. אני רוצה ללמוד אותיות ומספרים. אם אדע ‘ אני שמח לעלות לכיתה א -גלעד רוט 

את האותיות אדע לקרוא. אם יודעים לקרוא אפשר ללמוד יותר טוב. אני חושש קצת, בגלל שיש הרבה ילדים 
 שאני לא מכיר.

 
הייתי רוצה להישאר בגן, בגן יותר כיף ויש יותר מה לעשות. אני לא כל כך רוצה ללמוד, אבל אני   -שקד לוי 

 רוצה לדעת לקרוא ולכתוב, כי אני רוצה לעזור לאבא ואמא כי יש מלא דברים שקשורים לקריאה.
 

כי לומדים לקרוא אנגלית. אם יודעים אנגלית, מבינים את ‘ אני חושבת שכיף להיות בכיתה א -אודם צברי  
 השפה שההורים מדברים ביניהם. אני חושבת שיהיה לי קל.

 
זה לא כל כך מרגש. אני אוכל לשחק בכיתה ואני אלמד דברים כמו ארצות, אלמד לכתוב ‘ כיתה א -עדן דגאי  

 זה מאתגר כי זה קשה.‘ ולקרוא. אם אני אדע לקרוא זה יאפשר לי לדעת דברים. עליה לכיתה א
 

 אני אלמד לקרוא.‘. אני שמח לעלות לכיתה א  -דניאל קריצקי
 

כי יש במרכזון הרבה משחקים. אני רוצה ללמוד אנגלית כי אני לא יודע ‘ אני רוצה לעלות לכיתה א  -ל  ‘פלג מנצ
 עדיין. אני רוצה ללמוד לקרוא בעברית. לכתוב אני יודע וקצת הרבה חשבון, אבל לא הכל.

 
אני רוצה ללמוד לקרוא. אני חושבת שיהיה לי קל בכיתה. אני ‘. אני שמחה לעלות לכתה א  -רומי בירקנפלד 

 רוצה להכיר חברים חדשים.

 ל‘פלג מנצ

 אמלי מרגולין

 עֹפרי עזריה

 אודם צברי

 דניאל קריצקי

 גלעד רוט
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 ‘ברכת הורי כיתה א
לא כל כך ברור אם השורות האלה נכתבות לך, גלעד, או לכל הילדים שעלו השבוע לכיתה א', או אולי בכלל להורים. ועוד  

 פחות ברור מזה, האם אני אמור לברך בשם עצמי או בשם ההורים לילדי כיתה א' כולם?
 

מישהו אמר לי לא מזמן שהיום הכי מרגש עבורו כאבא )ואולי בכלל כאדם(, הוא היום בו בתו הבכורה עלתה לכיתה א'. לא  
 מה כל כך מרגש בעלייה לכיתה א'?  -הספקתי עדיין לשאול אותו למה, אבל אני אשתף בכמה מן התשובות שלי לשאלה 

 
ספר הוא עליית מדרגה בכל מה שנוגע לדרישות מכם, הילדים: עצמאות, התמדה, ריכוז, שגרה -קודם כל, המעבר לבית

אלה רק הדברים הראשונים שעולים בראש. יש משהו מרגש במחשבה שהדרישות האלה  –חדשה, התמודדות עם כישלונות 
לא גדולות על הילדים שלנו, ושהם יעמדו באתגרים. לא פחות מרגשת אותי העובדה שגלעד עומד ללמוד לקרוא ולכתוב, ובכך  

הצעד שיאפשר לו ללמוד לאורך כל חייו )בשלב הזה ודאי מסתננת לה הערה כמו  –לעשות צעד ענק, חשוב ומלהיב בחיים שלו 
 "נו טוב, יש כמה דברים מלהיבים יותר מאשר ללמוד...". כאמור, לא פשוט לדבר בשם כל ההורים(. 

 
ההתרגשות הזאת כוללת, כמובן, מידה לא קטנה של לחץ וחשש. האם הוא יוכל להקשיב כל כך הרבה זמן ברציפות? איך הוא  
לא יתעצבן מדברים קטנים שמשתבשים )כמו אות שלא יוצאת מושלם או עיפרון שנשבר לו החוד(? מה יקרה אם הוא יחלום 
בהקיץ בזמן ההסבר ולא יהיה לו מושג מה לעשות? איך הוא יסתדר עם הילדים החדשים? מה יקרה אם הקבוצה שלו תפסיד  
בכדורגל בהפסקה? האם המורה תאהב אותו? והאם סדרת בידודים נוספת או סגר יהפכו אותנו להיות אלה שמלמדים אותו 

 קרוא וכתוב?  
 

מסתבר שכשמרכזים יחד את הפחדים נהיה מסובך יותר לתמוך בילד ולהכיל את החששות הטבעיים שלו )ועל אחת כמה  
וכמה את החרדות ההזויות...(. אבל להתבכיינות של הורים יש מספיק במות ואין צורך בפינה מיוחדת בעלון הקיבוץ 

בשבילה, אז נגיע לעניין החשוב באמת: מה נאחל לילדינו, תלמידי כיתה א' הטריים? כאן, עוד יותר מקודם, אני מוותר על 
 ייצוג ההורים האחרים.

 
 אני מאחל לך, גלעדי, שתצליח לשמור על קשב ועל ריכוז. 

 שכשאשאל אותך בסוף יום איך היה לך, תגיד שהיה "מעניין וקצת קשה".

 כָּל עוֹד
 מילים: עֵליִ מוֹהַר, לחן: יוֹניִ רֶכְטֶר

 
     ילֶדֶ הוֹלךְֵ לוֹ בָּרְחוֹב

הִיר שֶל תִשְרֵי  בְבקֶֹר בָּ

 אֶל בֵית הַסֵפֶר שוּב יוֹצְאִים הַילְָּדִים

 

יו  גבֶֶר הוֹלךְֵ אַחֲרָּ

 נרְִאֶה-לאֹ-מַשְגִיחַ, רוֹאֶה

ם ורְוֹאֶה  ורְַק אַחַר כָּךְ הוּא עוֹמֵד שָּ

נָּה פהֹ נפְִתַחַת  אֵיךְ עוֹד שָּ

ו נָּה, בַסְתָּ  ,כְמוֹ כָּל שָּ

 אֵיךְ בֵן הוֹלךְֵ לוֹ לבְַד

יו  ואְָב בְעִקְבוֹתָּ

 

 גבֶֶר רוֹאֶה בַחֲשַאי

ה  אֵיךְ בְנוֹ נכְִנָּס לַכִתָּ

 גֶבֶר עוֹמֵד כְמוֹ ילֶֶד שֶנשְִאָר בַחוּץ

ם בִפְניִם רִים שָּ  וּכְבָּר שָּ

ה שָּ נָּה חֲדָּ  שִיר שֶל שָּ

לָּה  – הוֹ אֵיךְ הַכלֹ מַתְחִיל פהֹ שוּב מֵהַתְחָּ

 

רִים עַל הַגֶשֶם  שוּב הֵם שָּ

ו רִים עַל סְתָּ  שוּב הֵם שָּ

ב  ועְַל הַלּוּחַ עוֹלוֹת שוּב אוֹתִיוֹת הַכְתָּ

 

 (.)א.ב.ג.ד.ה.ו.ז.ח.ט.י.כ.ל.מ.נ.ס.ע.פ.צ.ק.ר.ש.ת

 

 גבֶֶר בְאֶמְצַע הַבקֶֹר

 גבֶֶר בְלבֵ חַיָּיו

 עַל ידַ גָּדֵר שֶל בֵית סֵפֶר לבְַדּוֹ נצִָּב

 והְוּא זוֹכֵר שֶאָבִיו

יו לךְַ אַחֲרָּ  פַעַם הָּ

יו דָּ  הוּא מְנסֶַה לִשְמעַֹ אֶת קוֹל צְעָּ

 

רִים  אַךְ הַילְָּדִים עוֹד שָּ
צָּב  ,שִיר עַל יוֹרֶה וחְָּ

ו יו שֶל גבֶֶר לוֹחֲשוֹת עַכְשָּ  :וגְםַ שְפָּתָּ
ותֶ  גםַ אִם אֵלךְֵ בְגֵיא צַלמְָּ

א  ,הֵן לאֹ אִירָּ
 גםַ אִם אֶפלֹ פִתְאוֹם

ה  יאֹמַר לבִִי שִירָּ
 

 כָּל עוֹד עוֹלֶה הַבקֶֹר
ב הַלּוּחַ   כָּל עוֹד נכְִתָּ
 כָּל עוֹד הוֹלךְֵ לוֹ בֵן

יו  ואְָב בְעִקְבוֹתָּ
רִים הַילְָּדִים  כָּל עוֹד שָּ

ה שָּ נָּה חֲדָּ  עַל שָּ
לָּה  כָּל עוֹד הַכלֹ מַתְחִיל פהֹ שוּב מֵהַתְחָּ

 כָּל עוֹד הַיָּם מִתְעוֹרֵר
רוּחַ עוֹלהֶ  כָּל עוֹד הָּ

 כָּל עוֹד עַל שְחרֹ הַלּוּחַ 
 תִתְנוֹסֵס מִלָּּה
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 המכתב לחיילנו והשינשינים לקראת השנה החדשה

 יקרים ויקרות שלנו 

 רגע לפני שסוגרים את הדלת, על השנה שעברה

 רגע לפני שפותחים את הלב לבואה של שנה חדשה

 נעצור ונגיד לעצמנו:

 על שעמדנו בשנה מאתגרת. –כל הכבוד 

 להתמודד עם חיים בסחרחרת. –יש בנו כוחות 

 שהיו לצידנו כוחות מסייעים. –איזה מזל 

 היו גם )הרבה( ימים טובים. –האמת 

  

 ובמבט לעתיד על שנה חדשה

 מי ידע? –שתחילתה בווריאנט )כזה או אחר( וסופה 

 נאחל

 שדרככם תהיה סלולה,

 ימיכם מלאי עשייה ברוכה,

 -חלומותיכם מעוררי השראה 

 ושלום על פני האדמה.

 מחכים לכם בבית, בגאווה, בגעגועים ובאהבה אין קץ

 הסנונית הראשונה מבני הכיתה שהתגייסה לצה"ל. שיר גולדברג ברכות ל

 על מדים. גפן בן יצחק בשבוע שעבר עלתה גם

 מאחלים לשתיכן גיוס קל והשתלבות חלקה במסגרת החדשה. 

 חזקנה ואמצנה!

 

  לירי אסם, נויה כץ,  היילי טרודווי וסיגלית פאלוץ'.ממש לאחרונה השתחררו מהשירות: 

 מאחלים לכן בשעה טובה וברגל קלה לפסיעותיכן הראשונות באזרחות.

 

גם בין משרתי שנת השירות מתקיימת תנועה, אפשר לראות בחצר את בוגרי שנת השירות הממתינים לגיוסם 

 לצבא, אחרי שנה של נתינה מהלב, והתבגרות של ממש.

  ואילו בוגרי י"ב יצאו לדרכם למסגרות השונות בהרבה התרגשות וציפייה.

 לאלה וגם לאלה, שנת שירות היא שנה פוקחת עיניים וכל הכבוד על הבחירה בה.

 באהבה קשר חם

 שתלמד לקרוא ושתאהב לקרוא.
 שתכיר חברים חדשים וטובים.

 שתתרגל להתאמץ ולהתמיד.
 שתצליח להיות גאה בהישגים שלך )בצניעות(.

 שלא תתבייש לשאול, ושתדאג שהחברים שלך גם לא.
 שתבקיע גול בכדורגל בהפסקה,

 ושגם אם תיפול פתאום, יאמר ליבך שירה.

 מברך בשם הורי הכיתה: ימי רוט

 נעה בר חושן
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 חדשה –שנה ישנה 
בעוד החום מעיק על הנשימה, אני אומרת לעצמי: "למה זה תישא עינך /  למרחק בקש אושרך / שור! הן כאן 

בחצות הלילה יצאתי לטיול חוץ )בהשגחת רג'י(, כשבראשי תמונת אפיקים מילדותי כפי שאני  -כל טוב עולם" 
בסוף שנה שחונה וצהובה ואין פרחים ככל שהעין תביט... ועתה, "הנראות" כמו שאומרת  –זוכרת אותה 

אורית, היא של היכלי ירק עשירים נוטפי צבעים של ברקת במשך כל השנה. עמדנו בחושך ירוק, כשסביב עולים 
 לתלפיות עצים ופרחים אפילו בסוף אוגוסט.

והנה בקצה הרחוק של המדרכה שעל שביל הסיסם ההודי עמד חתול וחיכה לנו כמו בפגישת אוהבים, נציג יפה 
של משהו חדש, והתבונן בנו ולא ברח. התקרבתי בזהירות והוא לא זז כמו פסל מצרי עתיק, חתול צעיר יפה 

צוואר ודק גפיים, לא נבהל, נשאר לשבת בפרופיל אלינו כאילו לא היינו שם. אחר כך סובב את ראשו וההסתכל 
בנו נינוח, בעיניים פקוחות ללא סקרנות או פחד, חרישי שותק בקיום חתולי משל עצמו, בגמישות שמטבעו, 

 אתה מביא לנו משב רוח חדש? מרענן? –חייך לעצמו ועבר לישיבה מכונסת על האדמה החמה. היבשה. חתול 

בחוץ הגדול נפתחה הנשמה לשמים מכוכבים צוננים ורוח קלה עברה טרייה, של שנה שעוד לא הכרתי. האם 
 תביא עימה בריאות ושלום?

 חזרנו לאט הביתה על מדרכה עקומה כמו תמיד.

פתחתי את דלת חדרי והבחנתי שהיא מכוסה בקורי עכביש כאילו איש אינו עובר שם יותר. אבל יש לה סבלנות 
 והיא מחכה לבוא משב חדש, שמח ובריא.

מוקדש לעובדים בגן הנוי מאז ועד עתה, שעשו ועושים את חיינו ליפים יותר בקיץ, באביב ובסתיו ובחורף, 
מליזה בריזמן, יעל גוטסמן, וייבדלו לחיים ארוכים יעל רפפורט רינה כץ, ויסלחו אלה ששכחתי, יואש והילרי 

 והרן המחדשים את פני אפיקים כל עונה מחדש.

 ענת צ'ריקובר

 משהו כדי לשתף!!!
 מזה שנים רבות בהן אני מטופלת במרפאת השיניים בקיבוץ אפיקים.

למרות שבמשך הזמן נפתחו אפשרויות לעשות זאת במקומות אחרים, אצל רופאים שונים. בחרתי להישאר 
נאמנה למקור! רק לאחרונה עברתי תהליך מאוד קשה נפשית בעיקר, ונזקקתי לכול החמלה והמקצועיות 

שפגשתי במרפאה זו. ברצוני לשתף אתכם בתחושותיי בהן אני מבינה כמה הצוות הוא מקצועי, קשוב, מחבק, 
ומכיל )ואלה לא קלישאות(. מודה אני על מוסד נכבד זה ומקווה לראותו ממשיך לתפקד עוד שנים רבות 

 ובאהבה רבה.  )גם אם יהיו כאלה שיחלקו עלי!(.
 תרזה כהן צור

 הצעה להקדמת תחזית עתודה 
                                    לחברים שלום!                                                                                                                 

בעקבות גלי החום העתידיים, כך לפי שירות האקלים האזורי, ובעקבות תופי המלחמה היוצאים מאירן, חיזבאללה 
 וישראל, רצוי שנתכונן להפסקות חשמל ארוכות.

גנרטורים.                                                                                                               7במילים פשוטות, אני מציע לקנות 
 , ודיזינגוף.67, 20ליד בית  -למקם אותם ליד כל הטרנספורמטורים

ייתכן והפעלת הגנרטור בשעות שיא תהיה יותר זולה מחשמל הקנוי מחברת החשמל.                                               )רק 
 דלק ותיקונים(.

 דן קופפר
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 תפקיד ראש צח"י יישובי -קול קורא 
 

 הגדרת תפקיד:
 אחריות הפעלת מוקד חירום יישובי )חמ"ל(. •
 בניית צוות פיקוד למוקדים השונים. •
 ארגון וניהול התגובה המיידית לאירועים וטיפול במשברים. •
תיאום ושיתוף הפעולה עם פיקוד העורף, צוות צח"י מועצה וקיבוצים שכנים כמו כן גורמים נוספים  •

 מחוץ ליישוב.
 הפעלת מערך תקשורת לצרכי הסברה והעברת מידע לציבור. •
מינוי דובר מטעם היישוב אשר ייצג את הקהילה כיאות בפני התקשורת, המועצה וגורמי חוץ שונים כמו  •

 פוליטיקאים, נציגי ממסד וכדומה.
 ניהול וסיוע בתחום הלוגיסטי )הסעות, ריכוז אמצעים, גיוס משאבים, פינוי רפואי וכדומה(. •
 תיאום, יצירה והפעלה של תכניות לחיזוק החוסן הקהילתי )בתחומי התרבות, החברה וכ"ד( בשוטף. •
 תכנון יזום וסיוע בביצוע תהליכי פעולות השיקום. •
 אחריות על מצבת כח אדם צוות צח"י על מחלקותיו. •
 אחריות על תכנון וביצוע תרגילים והכשרות בשגרה. •
 

 דרישות התפקיד

 יכולת תפקוד טובה וקבלת החלטות במצבי לחץ. •

 אחריות ומסירות אישית וקהילתית. •

 יכולת ארגונית והוצאה לפועל. •

 בעל תושייה ויכולת אלתור. •

 אמפתיה ומודעות קהילתית. •

הבנה וידע בעבודה במערכת רחבה הכוללת אוכלוסייה אזרחית, צוותי עבודה, כוחות חיצוניים )מועצה  •
 אזורית, מד"א, מכבי אש עוד(.

 יצירת קשר בין אישי ובניית צוותי עבודה, במגזרים השונים ולצרכים השונים.   •

 יכולת לוגיסטית . •

 יתרון. -נסיון צבאי  •

 
 והחשוב מכל, היכולת לבזר אחריות לחבק ולחזק את אותם מתנדבים שיבואו בעת קריאה!!

 
 משרה. שעות גמישות. 231 –היקף המשרה  

 22/2/0202עד לתאריך    mancal@afikim-k.co.ilקו"ח יש לשלוח למייל 
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 בקבוץ אפיקים 0עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו 

 בת ללוטם ואוהד בכר -רזי 

 בת לענבר ויוני וייסלר - נגה

 בת לחמוטל וחגי אבקסיס -לי -שי

 בת לנעמה וחן מאור - אלמה

 בן לאיילת )נגר( ואילון כהן -מעיין 

 בת לתמי וספיר מנשרי - נעה

 בן לאופיר )בריק( ונתנאל כהן—אליה

 בן לנעמה וימי רוט - עברי

 בת לפז )פרידמן( ונאור ביתן  - קים

 בת לטליה ואיתמר סטביצקי - ליבי

 בן לתםֹ ודמיאן ניימארקס - נעם

 בן לחן )פרידמן( וגיל נייבורג -ניבי  

 בת ליפתח ומיכל מרקל. -יובל 

 
 שמות התינוקות נאספו מהעלונים.

 אתו הסליחה -אם מישהו חסר 

 מזל טוב!לפז ונאור ביתן 

 קים. -להולדת הבת

 לסילבי פרידמן, לזוהר פרידמן 

 מזל טוב להולדת הנכדה

 ברכות רבות 

 לכל המשפחה

 מזל טוב!לתםֹ ודמיאן ניימארקס 

 נעם. -להולדת הבן

 להולדת הנכד,‘ לנילי ושיקו דומוביץ

 להולדת הנין,‘ לעפרה ואילן דומוביץ

 מזל טוב וברכות רבות 

 לכל המשפחה

 א“רשימת התינוקות שנולדו בשנת תשפ


